
UCHWAŁA NR XXV/331/2020 
RADY MIEJSKIEJ  W SUWAŁKACH 

z dnia 30 września 2020 r. 

w sprawie nieuwzględnienia petycji Karola A. „Stop zagrożeniu zdrowia i życia" 

Na podstawie art. 18 b ust. 1 ustawy z 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2020 r. 
poz. 713 i 1378) oraz art. 9 ust. 2 ustawy z 11 lipca 2014 r. o petycjach (Dz. U. z 2018 r. poz. 870) 
uchwala się, co następuje: 

§ 1. Uznaje się, wniesioną w dniu 27 kwietnia 2020 r. petycję Karola A. „Stop zagrożeniu 
zdrowia i życia", za niezasługującą na uwzględnienie. 

§ 2. Uzasadnienie dla sposobu rozpatrzenia petycji stanowi załącznik do uchwały. 

§ 3. O sposobie rozpatrzenia petycji Przewodniczący Rady zawiadomi wnoszącego petycję. 

§ 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.       
         

 

  
 

Przewodniczący Rady Miejskiej 
w Suwałkach 

 
 

Zdzisław Przełomiec 
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UZASADNIENIE

do uchwały w sprawie nieuwzględnienia petycji Karola A. „Stop zagrożeniu zdrowia i życia"

W dniu 27 kwietnia 2020 r. do Kancelarii Ogólnej Urzędu Miejskiego w Suwałkach
wpłynęła petycja Karola A. w sprawie ochrony zdrowia i życia mieszkańców miasta.
Na posiedzeniu w dniach 19 czerwca i 17 września br. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady
Miejskiej w Suwałkach przeanalizowała petycję, zapoznając się ze zgromadzoną dokumentacją, w
tym opinią zespołu kontrolnego powołanego spośród członków Komisji.
W ocenie żądania wskazanego w petycji Komisja wzięła również pod uwagę stanowisko
przedstawicieli Ministerstwa Cyfryzacji, Państwowego Instytutu Badawczego i Instytutu Łączności
zaprezentowane podczas spotkania, które odbyło się w siedzibie Urzędu Miejskiego w Suwałkach
3 września br. Ponadto Komisja wysłuchała również mieszkańców popierających petycję, którzy
wzięli udział w ww. posiedzeniach.

Należy zauważyć, iż w świetle prezentowanych materiałów, posiadających status
oficjalnych stanowisk instytucji i agend rządowych, organizacji międzynarodowych, sieć 5G nie
stanowi żadnego zagrożenia dla zdrowia i życia ludzkiego.

Podkreśliła to w swoich publikacjach także Światowa Organizacja Zdrowia (WHO), która
na tym etapie nie przewiduje negatywnych konsekwencji dla zdrowia publicznego. Jednocześnie
przyznaje, że niewiele przeprowadzono badań w zakresie częstotliwości wykorzystywanych w
nowo rozwijanych sieciach 5G., dlatego, też WHO dokona przeglądu dowodów naukowych i
przeprowadzi ocenę ryzyka dla zdrowia, która zostanie opublikowana do 2022 r.

Analizując przedmiotową petycję Komisja podzieliła opinię Ministerstwa Cyfryzacji, które
w odpowiedzi udzielonej Radzie Miejskiej w Suwałkach wskazało, iż w kierowanych do polskich
samorządów petycjach przez tzw. „przeciwników sieci 5G” prezentowane informacje wpisują się w
działania dezinformacyjne mające na celu wywołać strach przed informatyzacją i rozwojem
cyfrowym społeczeństwa. W opozycji do niepotwierdzonych naukowo zarzutów
o szkodliwości sieci 5G Ministerstwo Cyfryzacji podkreśliło, że sieci telefonii komórkowej to nie
jedyne źródła, które powszechnie występują w naszym otoczeniu. Najpotężniejszym źródłem
promieniowania elektromagnetycznego jest słońce, ale należy również do tej grupy zaliczyć linie
energetyczne, wszelkie urządzenia elektryczne po sprzęt AGD i RTV. Należy podkreślić, iż w celu
obrony przed zakrojonymi na szeroką skalę działaniami dezinformacyjnymi Ministerstwo
uruchomiło specjalną stronę internetową z rzetelnymi informacjami na temat pól
elektromagnetycznych oraz sieci 5G. Ponadto prace legislacyjne w związku z nowelizacją ustawy o
wspieraniu rozwoju usług i sieci telekomunikacyjnych prowadzone były w oparciu o rzetelne
analizy, z którymi można się zapoznać w serwisie internetowym Rządowego Centrum Legislacji.

Biorąc pod uwagę dynamiczny rozwój cywilizacyjny, w tym rozwój sieci telefonii
komórkowej i związanej z nią rozbudową infrastruktury technicznej (Stacji Bazowych Telefonii
Komórkowej), który zrozumiałym jest zaniepokojenie mieszkańców. Jest to często wynikiem braku
informacji o lokalizacji umieszczania nadajników sieci komórkowych oraz informacji o wpływie
na zdrowie zwiększonej emisji fal. Co prawda prawo nie nakłada na organ wydający decyzję w
zakresie pozwolenia na budowę SBTK informowania o zamiarze wydania takiej decyzji
mieszkańcom gminy, nie mniej pożądane jest, aby w dobie trwającej dyskusji wokół sieci 5G,
samorząd informował w dostępnych kanałach komunikacji o planowanej inwestycji.

Rada Miejska w Suwałkach potwierdza opinię Komisji Skarg Wniosków i Petycji uznając
za dobrą praktykę w zakresie monitorowania, jakości życia mieszkańców, a w szczególności
ochrony ich zdrowia, korzystanie z uprawnień inicjowania kontroli przestrzegania przez
operatorów/ właścicieli SBTK norm promieniowania pół elektromagnetycznych. Rada Miejska w
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Suwałkach rekomenduje organowi wykonawczemu kierowanie do Wojewódzkiego Inspektora
Ochrony Środowiska corocznych wniosków o przeprowadzenie pomiarów PEM.

Rada Miejska w Suwałkach na podstawie opinii Komisji Skarg Wniosków i Petycji pragnie
podkreślić, iż organy samorządu terytorialnego w analizowanym stanie faktycznym
i prawnym, nie posiadają dowodów i prawnych kompetencji, aby kwestionować istniejące normy
dopuszczalnych poziomów pól elektromagnetycznych w środowisku. Organem ustalającym ww.
normy jest Minister Zdrowia.

Z uwagi na brak dowodów naukowych potwierdzających stawianą przez autora petycji tezę
o szkodliwym wpływie sieci 5G na zdrowie i życie, jak również brak powszechnej oceny
środowiska naukowego będącego wynikiem tzw. konsensu naukowego, co do negatywnego
oddziaływania sieci piątej generacji, należy uznać domniemanie rzetelności naukowych badań
leżących u podstaw określonych przez Ministra Zdrowia dopuszczalnych norm promieniowania
pola elektromagnetycznego.

Jednocześnie Rada Miejska w Suwałkach potwierdza opinię Komisji Skarg Wniosków i
Petycji, iż postulowane w petycji zalecenie dotyczące zasad korzystania z telefonów komórkowych
w szkołach należą do właściwości dyrektorów poszczególnych szkół na podstawie art. 99 ust. 4
ustawy z 14 grudnia 2016 r. Prawo oświatowe (Dz. U. z 2019 r. poz. 1148) i nie mieści się w
kompetencjach przysługujących organowi stanowiącemu gminy.

W oparciu o zebrane informacje, Komisja Skarg, Wniosków i Petycji zasugerowała Radzie
Miejskiej w Suwałkach uznanie petycji Karola A. za bezzasadną przedkładając stosowny projekt
uchwały o nieuwzględnienie petycji.
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